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سخنگوی سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه امروز 
به لحاظ ضربه پذیری در حوزه هسته ای، کشور به 
دلایل مختلف کاملا غیرقابل آسیب است، تاکید 
کرد: خبرهای خوب در حــوزه راکتور و رادیو دارو 

داریم.
به گزارش ایلنا، بهروز کمالوندی در دهمین جلســه شورای 
هماهنگی روابط عمومی های دستگاه های اجرایی کشور که 
در این سازمان برگزار شد، گفت: هیچ دستگاهی مانند سازمان 
انرژی اتمی نیست که جنبه های سیاسی چه در ابعاد داخلی و 
خارجی و همچنین اقتصادی در حوزه های مختلف تکنولوژی و 

فنی همه یکجا در آن جمع شده باشد.
وی با بیان اینکه امروز ســازمان بــا گزارش های مخابره 
شده از ســوی آژانس انرژی اتمی مواجه است، اظهار داشت: 
گزارش هایی که هرچند فعالیت های ما را اعلام می کند اما در 
موارد فراوانی با اغراض سیاســی قلم به نحوی بر می دارد که 
تصویری مخدوش و منفی از کشــور ما در سطح بین المللی 

ایجاد کند.
سخنگوی ســازمان انرژی اتمی ادامه داد: در همین زمینه 
دیپلماســی عمومی در ســازمان انرژی اتمی نقش بسزایی 
دارد. این بدان جهت مهم اســت که دیپلماسی عمومی یکی 
از مؤلفه هــای مهم قدرت در صحنه بین المللی اســت و اگر 
تسلطی بر این حوزه وجود نداشته باشد، شاهد ایجاد یک تصویر 
مخدوش از خود خواهیم بود زیرا دشــمن در این زمینه بسیار 

فعال است.
کمالوندی با بیان اینکه جنگ تنها در حوزه سخت نیست و 
باید در حوزه های نرم نیز کار با قدرت دنبال می شود، تصریح 
کرد: به همین خاطر هرچقدر کار انجام شود بازهم کم بوده و 
لازم است در سازمان انرژی اتمی به واسطه جنبه های مختلف 
فعالیتی که دارد، مراقبت ها به بهترین شکل انجام شود تا شاهد 

حداکثر بهره وری برای کشور باشیم.
وی با بیان اینکه خوشبختانه در این زمینه با مدیریت جدید 
در دستگاه دیپلماسی عمومی سازمان شاهد تحولی بسیار عالی 
هستیم که با به کارگیری بخش های مختلف این موضوع به 

طور محسوس قابل مشــاهده است، خاطرنشان کرد: در این 
راستا دو اتفاق مهم در ســازمان رخ داده که لازم است بیش 
از گذشته به آن پرداخته و دیده شود. یکی از این موارد سابقه 
خوب تحقیقات فنی در سازمان است که در حال تبدیل شدن 

آن ها به صنعت هستیم.
به گفته معاون ســازمان انرژی اتمی، در گذشــته کارهای 
تحقیقاتی بسیار زیادی انجام شده بود که بسیاری از آن ها در 
قفسه ها باقی مانده بود؛ کارهایی حتی با سرمایه گذاری های 
چندصد میلیاردی که برخی از آن ها پیشرفت های بسیار خوبی 
نیز داشته است.کمالوندی با بیان اینکه ورود این تحقیقات به 
عرصه صنعت یک کار بــزرگ در این ایام و در بیش از یک 
سال گذشته محسوب می شود، ابراز داشت: خوشبختانه با حضور 
مهندس اسلامی، رئیس جدید سازمان و تاکید ایشان بر صنعتی 
شدن این تحقیقات به دنبال آن هستیم تا با ساخت نمونه های 
اولیه، بتوانیم آن ها را به مردم کشــور عرضه کنیم.وی با بیان 

اینکه یکی دیگر از مــوارد درخصوص کارهای انجام گرفته 
مرتبط با برنامه و چشم انداز فعالیت های سازمان است، عنوان 
کرد: البته صنعت و علم هسته ای به صورت متمرکز نداریم و 
این علم و صنعت میان رشته ای است و باید علوم مختلف کنار 
هم قرار بگیرند تا این صنعت را بسازند. به همین دلیل کارهای 
متعددی به شکل متفرقه انجام شده بود اما لازم بود که این 
اقدامات کنار هم باشند و به بار برسند. در این زمینه تا حدودی 
اقدامات خوبی انجام شده و به زودی خبرهای خوب در حوزه 

راکتور و رادیو دارو خواهیم داشت.
وی با اشــاره به تأمین رادیوداروها در کشــور علیرغم همه 
تحریم ها و فشــارهای سنگینی که بر کشور وارد شده است، 
یادآور شــد: به جز تأمین رادیوداروها در کشــور به رغم همه 
تحریم ها، شاهد استفاده ۴۰۰ تا ۵۰۰ هزار نفر در خارج از کشور 
از این داروها هســتیم و این موارد در شرایطی است که تحت 
فشارهای سنگین تحریمی قرار داریم.سخنگوی سازمان انرژی 

اتمی ادعای دشمن مبنی بر اینکه ما در مواجهه با مردم ایران 
کاری به مقوله غذا و دارو نداریم را یک دروغ دانســت و بیان 
کرد: اینکه دشمن مدعی است به غذا و دارو کاری ندارند یک 
دروغ است و سازمان اسناد این مساله را به نماینده حقوق بشر 
منعکس کرده اســت. این مساله در حد سازمان اقدام شده اما 
لازم است که در سطح بین المللی هم کارهایی انجام شود تا 
جهانیان از تحریم های ظالمانه که شامل رادیودارو بیماران نیز 

می شود، آگاهی یابند.
کمالوندی افزود: به طور نمونه یک شــرکت رادیوداروی ما 
تحریم شده است و با اینکه از شرکت خواستیم که مکاتباتی 
در این خصوص با خزانه داری آمریکا داشته باشد و اعلام کند 
که براســاس سابقه اش شرکتی نیست که خدمات آن ها غیر 
از تأمین داروی بیماران کاربرد دیگری داشته باشد، برای این 
منظور چندین بار نامه نگاری شد که نمونه های آن در اختیار 
نماینده حقوق بشــر قرار داده شد اما هیچ اتفاقی نیفتاد و آنها 
حاضر نشدند این شــرکت رادیو دارو را از لیست تحریم خود 

حذف کنند.
وی با بیان اینکه دشــمن تلاش دارد تا صنعت هسته ای ما 
در ذهن افراد تنها تداعی کننده غنی ســازی باشد، گفت: این 
در حالی است که در حوزه رادیو دارو و کشاورزی کارهای بسیار 
خوبی انجام شده و غنی سازی در حوزه هسته ای تنها بخش 
اندکی از آن را در بر می گیرد. در دید دشمنان، کشور ما اصلًا 
نباید به این صنعت وارد شود و از نظر آن ها این صنعت درخت 
ممنوعه تلقی می شود به همین خاطر تلاش می کنند که بگویند 

ایران به دنبال اهداف دیگری است.
معاون امور بین الملل، حقوقی و مجلس سازمان انرژی اتمی 
با بیان اینکه یکی از این موارد تولید آب سنگین و تبدیل آن به 
انواع دوتره از جمله کیت غربالگری نوزادان است که می تواند 
در تشــخیص ۵۶ نوع بیماری متابولیکی در بدو تولد استفاده 
شود، اظهار داشت: این دسته از بیماری های متابولیستی پس از 
تشخیص حتی با تغذیه یا تجویز برخی داروها درمان می شوند 
که با این شیوه می توان بیماری ها را در همان ابتدای کار متوقف 
کرده و جلوی پیشرفت آنها را گرفت.به گفته کمالوندی، این 

یک کار ارزشمند از لحاظ تکنولوژیکی است اما وقتی ارزش 
آن بیشتر می شود که مردم کشورمان با این پیشرفت ها آشنا 
شوند و فضای بین المللی نیز متوجه این موضوع باشد که صنعت 
هسته ای ایران عمومی شده و پیشرفت ها تنها محدود به حوزه 

غنی سازی نیست.
وی با بیان اینکه در حوزه غنی ســازی کار دوستان ما یک 
شــاهکار اســت، تصریح کرد: به جز موارد ذکر شده مثلًا در 
حوزه پرتودرمانی و دیگر موارد، از جمله براکی تراپی در درمان 

سرطان های مغزی در شرایط بسیار خوبی قرار داریم.
ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی با بیان اینکــه در حوزه 
ســرطان دو پروژه بزرگ در دســت کار اســت، خاطرنشان 
کرد: در یکی از این پروژه ها با بارور کردن ذرات و فرســتادن 
 آنها در تومورها، بدون آســیب زدن به نسوج، تومورها از بین 

خواهند رفت. 
شاید در دنیا تنها چهار یا پنج کشور این تکنولوژی را دارند و 
با تلاش های در حال انجام، ایران می تواند در چند سال آینده 
در این حوزه نقش ایفا کند. کمالوندی با تاکید اینکه امروز به 
لحاظ آسیب پذیری در حوزه هسته ای، کشور به دلایل مختلف 
تقریباً غیرقابل شکست شده است، ابراز داشت: با بکارگیری 
روش های مختلفی این ضریب امنیت افزایش یافته اســت و 
برای دشمنان ما که هدف اصلی آن ها ضربه زدن به صنعت 
هسته ای و دانشــمندان ایران اســت، هیچ گزینه ای غیر از 

دیپلماسی باقی نمانده است.
وی با اشــاره به اینکه هنوز راه زیادی برای توســعه باقی 
مانده و لازم اســت از روش های مختلف اســتفاده کنیم و از 
ارتباطات با جهان بهره ببریم، بیان کرد: همانطور که گفته شد 
در حوزه دیپلماسی عمومی نیز کارهایی انجام شده اما بازهم 
تاکید بر این است که باید بیشتر تلاش کرد و باید با هم کار 
را دنبــال کنیم. وظیفه ما دادن امید به مردم از طریق اخباری 
چون توســعه فراوان رادیوداروهاست. قطعاً اگر اطلاع رسانی 
لازم و کافی انجام شــود، مشخص می شود که این صنعت 
 باید بیــش از پیش برای عرضه خدمات خــود به آحاد ملت 

فعال شود.

کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی:

خبرهای خوبی در حوزه راکتور و رادیو دارو داریم
در نامه هایی جداگانه ای به مجلس و وزارت راه و شهرسازی؛

رئیس جمهور ۲ قانون را برای اجرا ابلاغ کرد
رئیس جمهور در نامه هایی جداگانه ۲ قانون مصوب مجلس را برای اجرا به 

مجلس شورای اسلامی و وزارت راه و شهرسازی ابلاغ کرد.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در اجرای اصل ۱۲۳ قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ایران، »قانون اصلاح ماده )۱۲۲( قانون آئین نامه داخلی مجلس شــورای اسلامی« را که در 
جلسه علنی روز چهارشنبه ۳۰ شهریور ۱۴۰۱ تصویب و در تاریخ ۶ مهر ۱۴۰۱ به تایید شورای 
نگهبان رسیده است، برای اجرا به مجلس شورای اسلامی ابلاغ کرد.رئیس جمهور همچنین در 
اجرای اصل ۱۲۳ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، »قانون موافقتنامه خدمات هوایی بین 
دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری صربستان« را که در جلسه علنی روز چهارشنبه 
۳۰ شهریور ۱۴۰۱ تصویب و در تاریخ ۶ مهر ۱۴۰۱ به تایید شورای نگهبان رسیده است، برای 
اجرا به وزارت راه و شهرسازی ابلاغ کرد.ماده ۱۲۲ آیین نامه داخلی مجلس،  به تجهیز مجلس 
با وسائل پیشرفته الکترونیکی جهت شمارش عده حاضران و اعلام رای مخالف ، موافق ممتنع با 

وسایل مذکور اشاره داشت تا نتیجه آراء در معرض دید نمایندگان قرار گیرد.

نماینده مردم تبریز در مجلس خبرداد؛
 ۴۲۰ میلیون یورو اعتبار خط ۲ متروی تبریز

 در انتظار تأیید معاون اول رییس جمهور
نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: ۱۵ هزار میلیارد تومان فاینانس خارجی 
خط ۲ قطار شــهری تبریز با تأیید معاون اول رئیس جمهور به حســاب 

شهرداری تبریز واریز می شود.
به گزارش بازار، حجت الاســلام محمدرضا میرتاج الدینی پیش از ظهردیــروز در بازدید از 
پروژه های عمرانی شهرداری منطقه ۵ تبریز به همرا یعقوب هوشیار، اظهار کرد: رویکرد شهردار 

تبریز ورود جدی به پروژه های نیمه تمام عمرانی و تأمین اعتبار برای تکمیل آنها است.
وی افزود: نصب روزشــمار در پروژه های عمرانی شهر و افتتاح بدون تشریفات آنها مردم را 
امیدوار به توسعه و آبادانی شهر کرده و ما نیز در مجلس شورای اسلامی از این اقدامات شهرداری 
تبریز حمایت می کنیم.نماینده مردم تبریز در مجلس تصریح کرد: شهرداری تبریز اراضی رهاشده 
دستگاه های دولتی را در سطح شهر پایش کرده  و نمایندگان تبریز نیز پیگیر تعیین تکلیف این 
اراضی هستند.وی اضافه کرد: نمایندگان مردم ارتباط مستقیمی با استاندار و مدیریت شهری دارند 
و پیگیر فاینانس خارجی پروژه خط ۲ قطار شهری تبریز و دیگر پروژه های شهر تبریز هستند.

تاج الدینی خاطرنشان کرد: ۴۲۰ میلیون یورو از طرف بانک فایننشال چین معادل ۱۵ هزار میلیارد 
تومان برای پروژه خط ۲ قطار شهری تبریز در نظرگرفته شده و منتظر تأیید و امضای معاون اول 
رییس جمهور است. وی یادآور شد: پیگیر برخی از اعتبارات شهرداری همچون عوارض شهری 

و سهم شهرداری ها از ارزش افزوده مالیات در مجلس هستیم.

از سوی رئیس جمهور؛
»مرتضوی« به عنوان وزیر کار به مجلس معرفی شد

معاون امور مجلس ریاســت جمهوری از معرفی »سید صولت مرتضوی« 
به عنوان وزیر پیشــنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی به مجلس شورای 

اسلامی خبر داد.  
به گزارش ایرنا، »سید محمد حسینی« اعلام کرد: آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور 
در نامه ای به »محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس شورای اسلامی، »سید صولت مرتضوی« را 
به عنوان وزیر پیشنهادی کار معرفی کرد. وی افزود: نامه معرفی وزیر پیشنهادی کار امروز در 
صحن علنی مجلس اعلام وصول می شود و بلافاصله مرتضوی با حضور در کمیسیون های 
تخصصی مربوطه، ضمن تشریح برنامه های خود برای مدیریت وزارت کار، به سوالات نمایندگان 
ملت پاسخ خواهد داد.  مرتضوی ۶۱ ساله پیش از این سمت هایی چون بخشداری و معاونت 
فرمانداری تا استانداری و معاونت سیاسی وزارت کشور را دارا بوده و به گفته حسینی، تنوع و 
سطوح مسئولیت های اجرایی وی به گونه ای است که به خوبی از عهده مسئولیت وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی برمی آید.شهرداری مشهد مقدس، مدیرعاملی سازمان موقوفات آستان مقدس 
رضوی و ریاست سازمان اموال و املاک بنیاد مستضعفان، عضویت و ریاست هیأت مدیره بنیاد 
تعاون قوه قضاییه و آزادراه تهران - شمال از دیگر مسئولیت های مرتضوی است که از آغاز دولت 
سیزدهم در مقام معاون اجرایی رئیس جمهور، سرپرستی نهاد ریاست جمهوری و مسئولیت 
سفرهای استانی و پیگیری مصوبات این سفرها را عهده دار است. وی همچنین در حوزه رسانه 
نیز فعالیت موثری داشته و مدتی مدیرمسئول روزنامه حمایت )ارگان مطبوعاتی قوه قضاییه( و 

دبیرکل انجمن روزنامه نگاران مسلمان بوده است.

کوچ معامله کنندگان اینترنتی خودرو به پارکینگ ها 
بازار همچنان در رکود است

بازار خودرو مدت هاست که در وضعیت رکود به سر می برد. اما هجوم مردم 
به پارکینگ ها و مراکز خرید و فروش خودرو طی چند هفته اخیر باعث شده 
تا برخی بحث خروج از رکود را پیش بکشند. اما بررسی های میدانی نشان 

می دهد که این تغییر رفتار هم ریشه در قطعی سراسری اینترنت دارد.
به گزارش تجارت نیوز، اینجا مرکز خرید و فروش خودرو چیتگر است. جمعه های هر هفته 
متقاضیان و عرضه کنندگان خودرو در قراری نانوشته اینجا گرد هم می آیند تا نیاز یکدیگر را پاسخ 
دهند. اکثر خودروهای عرضه شده دست دوم هستند. گفتگویی کوتاه با فروشندگان لازم است تا 
مشخص شود اکثر آن ها همان نمایشگاه دارانی هستند که در طول هفته موفق به واسطه گری 
نشده اند. گویا جمعه بازار خودرو آخرین تیر ترکش آن هاست تا عقب ماندگی درآمدی خود را جبران 
کنند.در این بین عده ای هم در بازار حضور دارند که بازاری ها به آن ها »فروشــنده مصرفی« 
می گویند. هر چقدر که خریداران بی اعتنا از کنار گروه اول می گذرند، این گروه با استقبال ویژه ای 
در مراکز خرید و فروش مواجه می شوند. دور خودروی آن ها حداقل دو سه نفر خریدار ایستاده اند.
واسطه گران گرچه معمولاً قیمت های بالاتر از عرف برای خودروهای خود در نظر می گیرند، 
اما این روزها بهتر از هر گروهی نسبت به رکود بازار آگاهند و اولین خریدار واقعی را روی هوا 
می زنند. آن ها حتی در چانه زنی ها نرم تر از قبل عمل می کنند و به دو سه میلیون سود کمتر هم 
راضی می شوند.حضور در مرکز خرید و فروش خودرو نشان می دهد قطعی اینترنت روی رفتار 
معامله کنندگان هم تأثیر گذاشته است. کسانی که تا دیروز در سایت هایی نظیر دیوار و باما به دنبال 
خودرو می گشتند، در سه هفته اخیر به پارکینگ ها کوچ کرده اند. موضوعی که باعث شده برخی 
فضا را به سمتی ببرند که شلوغی پارکینگ ها را نسبت به هفته های پایانی تابستان، به معنای 

رونق تعبیر کنند. اما آیا واقعاً بازار خودرو وارد دوره رونق شده است؟
خودرو روی دست دلالان باد کرد

گشتی در پارکینگ خودرو چیتگر نشان می دهد که بازار خودرو همچنان در رکود به سر می برد. 
گرچه پارکینگ شلوغ تر از هفته های گذشته است، اما در نهایت معامله چندانی انجام نمی شود. 
حالا دیگر نه خودروسازان می توانند با خودرو صفر پاسخگوی نیاز بازار باشند و نه خودروها دست 
دوم خریداری دارند. سرنوشت واردات خودرو نیز همچنان در هاله ای از ابهام است.دلالان خودرو 
گرچه سعی دارند بازگشت رونق به بازار خودرو را به جامعه القا کنند، اما آن ها هم به تداوم رکود 
اذعان دارند و می گویند که تقریباً هیچ خرید و فروشی صورت نمی گیرد. یکی از آن ها می گوید: 
»خودروهایی که خریدیم روی دستمان باد کرده است.«.البته این اتفاق تازه ای نیست و از سال 
گذشته شاهد آن هستیم. حتی تابستان که اوج معاملات خودروست به داد بازار نرسید.اکنون حتی 
بازارهای دیگر هم سیگنال مثبتی به بازار خودرو نمی فرستند. در بازار ارز حدود سه هفته پیش 
ورق برگشت و با افزایش ناگهانی نرخ دلار، شوک جدیدی به بازار خودرو وارد شد. با افزایش 
بهای دلار، قیمت خودرو بار دیگر افزایش یافت تا رکود خودرو جای خود را به رکود تورمی بدهد.

فعالان بازار خودرو می گویند با اینکه قیمت خودرو در هفته های اخیر روند افزایشی پیدا کرد، اما 
همچنان سطح معاملات پایین است و اگر معامله ای صورت بگیرد، در بازار خودروهای داخلی 

است و نه خارجی.
دلالی خودروهای قرعه کشی شده

روز گذشته بیشتر خودروهایی در بازار دیده می شدند که تولید داخل هستند. گویا رکود در بازار 
خودروهای خارجی سنگین تر است. فقط تک و توک خودروهای چینی بودند که فروشندگان 
آن ها هم تمایل چندانی به فروش نشان نمی دادند.گویا صاحبان خودروهای وارداتی بیش از هر 
گروه دیگری منتظر تعیین سرنوشت از سرگیری واردات خودرو به کشور هستند. خودروهای 
گران تر داخلی نیز چندان به چشــم نمی خوردند.در این بین خودروهای پراید، تیبا، پژو پارس، 
پژو ۲۰۶ و پژو ۴۰۵ بودند که بیشتر از سایر محصولات برای فروش به پارکینگ چیتگر آورده 
شده بودند و بیشتر خریداران حاضر در پارکینگ هم مایل به خرید همین خودروها بودند.به نظر 
می رسد ۲۰۶ و پارس که فاصله قیمت بیشتری از سایر تولیدات نسبت به قیمت کارخانه دارند، 
برای فروشندگان جذاب ترند. چنانکه بخشی از خودروهای عرضه شده همان هایی هستند که از 
قرعه کشی خودروسازان بیرون آمدند. در حالی که قرار بود این خودروها بن بست دلالان باشند، 
اما گویا به راه جدید و پرسودی برای دلالی تبدیل شده اند.مسئولان حاضر در پارکینگ چیتگر در 
رابطه با سطح معاملات خودرو نسبت به گذشته می گویند که معاملات نسبت به دو هفته گذشته 
نسبتاً افزایش داشته است.آن ها جزئیات خرید و فروش را در اختیار تجارت نیوز نگذاشتند و به 
همین حد اکتفا کردند که برخی از خودروهای داخلی از ابتدای پاییز به روند معاملات بازگشته اند. 
احتمالاً فروشندگان این گروه خودروها از افزایش قیمت خودرو ناامید شده اند. به نظر می رسد 
منظور آن ها همان خودروهایی است که در پارکینگ بیشتر از سایر محصولات دیده می شوند.اما 
دلیل این افزایش معاملات از نگاه افرادی که در پارکینگ حضور دارند، متفاوت است. این افراد 
می گویند که به دلیل قطعی اینترنت در دو هفته گذشته، کسب وکار کانال ها و سایت هایی که 
در آن معاملات آنلاین صورت می گیرد دچار اختلال است و به همین علت، معامله کنندگان به 

سمت پارکینگ های خودرو و نمایشگاه ها کوچ کرده اند.

اخبار کوتاه 

واکنش به ضبط پاسپورت چهره های فرهنگی و ورزشی؛

یک عضو کمیسیون عمران:

دلخوش: خودزنی نکنیم

اعتبارات برای ساخت مسکن تخصیص نیافته است

عضو کمیسیون انرژی مجلس:

عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

هنوز به آن نقطه ایده ال در فروش نفت نرسیده ایم

توزیع کالابرگ منتفی شد؟

سخنگوی کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر این که »نباید در کشور خودزنی کرد«،  گفت: 
باید حرمت نیروها و چهره های خود را حفظ کنیم، چهره های 

خودمان هم باید طمانینه و آرامش داشته باشند.
کاظم دلخوش در گفت وگو با ایســنا در واکنش به ضبط پاسپورت برخی 
چهره  های فرهنگی و ورزشی و تحویل برخی از آن ها گفت: به هیچ وجه 
با انجام کارهای هیجانی و توام با شور و احساس در زمینه مسائل اجتماعی 
و امنیتی موافقم نیستم از طرف دیگر برخی از رفتارهای آقایان را هم تایید 

نمی کنم.

وی افزود: اگر پاسپورت کسی را گرفته و بعد تحویل دادند، باید آن قدر شأن 
آن فرد بالا باشــد که خودش این موضوع را مطرح نکند؛ حتی اگر آن فرد 
خودش این موضوع را علنی نکرده باشد اطرافیان هم این کار را انجام ندهند 

چون در شرایط التهاب همه باید ملاحظاتی را رعایت کنیم.
این نماینده مجلس شورای اسلامی با اشاره به ضبط پاسپورت علی دایی و 
تحویل آن گفت: آقای علی دایی را یک شخصیت می دانیم. همچنین این 
کشور برای برخی از چهره های فرهنگی سرمایه گذاری کرده است به همین 

دلیل نباید در کشور خودزنی کرد.
وی با بیان این که ما این  کارها را قبول نداریم، تاکید کرد: در شرایط فعلی باید 
به سمت حل مشکلات زندگی و اقتصادی مردم حرکت کنیم که بخشی از 
این مشکلات برای تحریم هاست. البته حواشی که این ایام به وجود آمده هم 
در نهایت به ضرر ملت تمام می شود چون منافقان گزارشی به آمریکا برای 
تشدید تحریم ها داده اند تا اصلا آمریکا وارد برجام نشود. از طرف دیگر آیا آن 
آقا می خواهد کشور ما را درست کند که وقتی از او پرسیدند حقوق از کجا می 

گیری پاسخ داد مادرم پول توجیبی می دهد؟
سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس در پایان و در جمع بندی 
گفت: در شرایطی که آن طرف آبی ها می خواهند بر طبل ناآرامی بکوبند، 
باید احتیاط کرده و حرمت نیروها و چهره های خود را حفظ کنیم، چهره های 

خودمان هم طمانینه و آرامش داشته باشند.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: علی رغم اینکه ۲۰ درصد از تسهیلات بانک ها در هر سال 
باید به حوزه مسکن اختصاص یابد اما بانک ها قانون مجلس را 

اجرایی نکرده و در این حوزه همکاری ندارند.
مجتبی یوسفی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به وضعیت بازار مسکن در سطح 
کشور، بیان کرد: باید بپذیریم که مسکن امروز نیاز اصلی جامعه است. حداقل 
۶۰ تا ۷۰ درصد هزینه سبد خانوار به حوزه مسکن اختصاص پیدا کرده است. از 
رئیس جمهور برای اینکه شخصا پای کار آمده تا حوزه مسکن ساماندهی شود 
تشکر می کنیم. در طول یک سال گذشته شورای عالی مسکن پنج جلسه در 
عالی ترین سطح با حضور رئیس جمهور یا معاون اول برگزار کرده است. این 
اقدامات رئیس جمهور و وزیر راه و شهرسازی جای تشکر دارد ولی برای به 
نتیجه رسیدن قانون مجلس در حوزه مسکن باید آهنگ هماهنگی بین دولت 
دیده شود. وی در ادامه اظهار کرد: قانون صریح مجلس در حوزه مسکن که با 

تلاش کمیسیون عمران و صحن مجلس به تصویب رسید باید اجرایی شود. 
مجلس در قانون جهش تولید تولید مسکن سازو کار لازم را در نظر گرفته است. 
۲۰ درصد از تسهیلات بانک ها در هر سال باید به حوزه مسکن اختصاص 
پیدا کند. در سال ابتدایی ۳۶۰ هزار میلیارد تومان و امسال نیز حدود ۵۰۰ هزار 
میلیارد تومان اعتبار برای این حوزه پیش بینی شده است اما تاکنون کمتر از ۲۰ 

هزار میلیارد تومان این اعتبار پرداخت شده است.
زمین های دولتی برای ساخت مسکن تخصیص نیافته است

نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: امروز برخی 
از معاونین وزارت راه و شهرســازی به جای اینکه قانون مصوب مجلس را 
اجرایی کنند در حال نظریه پردازی هستند. نظریه پردازی برای مدیران اجرایی 
نیست. مدیر اجرایی باید کار کند. بانک ها نیز متاسفانه قانون مجلس را قبول 
ندارند. سیستم بانکی تسهیلات دیده شده را پرداخت نمی کند. تخصیص زمین 
های دولتی برای ساخت مسکن هنوز محقق نشده است. ما انتظار داریم این 
اشکالات اصلاح شود درغیر این صورت مجلس ورود خواهد کرد. یک سال به 
دولت فرصت داده شد تا این قانون را اجرا کند. علی رغم اتفاق های خوبی که 
رخ داده اما هنوز اشکالات اساسی وجود دارد. وی در ادامه تاکید کرد: از سوی 
دیگر تمام منابع حاصل از فروش زمین های دولتی باید به صندوق بازگردانده 
شود. اخیرا در کمیسیون زیربنایی دولت مصوبه  شده که ۳۰۰۰ میلیارد تومان از 
پول فروش زمین های دولتی خود وزارت راه و شهرسازی که باید برای توسعه 
زیرساخت های شهرهای جدید هزینه گردد به ساخت آزاد راه شمال اختصاص 
یابد. ساخت آزاد راه شمال واجب است اما نه از پولی که بنا بوده برای مسکن 
حمایتی محرومان صرف شود. این یعنی دور زدن قانون. اگر اصلاح صورت 

نگیرد ما موضوع را با جدیت دنبال  می کنیم.

رحیمی مظفری عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی گفت: هنوز به آن نقطه ایده ال در زمینه فروش نفت 

نرسیده ایم.
عبدالعلی رحیمی مظفری در گفت و گو با بازار، در ارزیابی خود از مشتریان 
نفتی ایران بیان کرد: نگاه و رویکرد ما به مشتریان نفتی مان امری مهم است.
وی تاکید کرد: برخی اوقات ما به دنیال مشتریان و کشورهای خاصی برای 
فروش نفتمان می گردیم وبرخی اوقات هم هر فردی آمد و گفت که خریدار 
نفت ما هست، ما باید آن خریدار را تحویل بگیریم.عضو کمیسیون انرژی 
مجلس تصریح کرد: نگاه ما به مشتریان نفتی یک بحث و وضعیت فروش 

نفت ما بحث دیگری است.
این نماینده مجلس ادامه داد: در سالهای گذشته یک نگاه سلیقه ای پیرو 
فروش نفت به مشتریان حکم فرما بوده است با این حال ما در حال حاضر 

هم مشتریان خوبی داریم و هم بهتر می توانیم پول نفت را دریافت کنیم.
عضو کمیسیون انرژی مجلس تاکید کرد: با این حال هنوز به آن نقطه ایده 

ال در زمینه فروش نفت نرسیده ایم.
وی تاکید کرد: برای اینکه بتوانیم درآمدهای نفتی مان را پیرو بودجه سالیانه 

محقق کنیم، هم باید مشتری داشته باشیم و هم خوب تولید کنیم.
این نماینده مجلس با بیان اینکه نمی توان چاه های نفتی را هر موقع که نیاز 
بود باز و یا بست، بیان کرد: اگر قرار شد افزایشی در تولید نفت داشته باشیم باید 

سرمایه گذاری لازم را بر روی آن انجام دهیم.
این نماینده مجلس در زمینه روند بازگشت پول نفت به کشور بیان کرد: به 
هر صورت یک سیکلی برای این موضوع تعیین شده است و در برخی موارد 
ما تکنولوژی جایگزین می گیریم و برخی جاها هم خدمات دریافت می کنیم 
و در برخی موارد هم اصل پول را دریافت می کنیم. اینها روندهایی است که 

در شرایط تحریمی باید طی شود.
وی تاکید کرد: با این حال در شرایط فعلی موضوعات تسهیل شده است. 
همچنین باید در هزینه کرد منابع نفتی و ارز آن به نحوی عمل کنیم که اگر 

اتفاقی در اقتصاد کشور رخ داد، شاهد تنش دیگری نباشیم.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: مجلس در قانون دولت را 
به دادن کالابرگ اجبار نکرده است بلکه در قانون آمده است که 
دولت از طریق کالابرگ یا به هرطریق دیگر اختلاف قیمت سبد 
کالا های اساسی را که در اختیار مردم قرار می گیرد، جبران کند.
به گزارش اقتصاد آنلاین، محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس شورای اسلامی در پاســخ به این سؤال که آیا به مردم 
کالابرگ الکترونیکی داده می شود یا پرداخت یارانه نقدی ادامه خواهد داشت، 
گفت: قطعاً کالابرگ نســبت به یارانه نقدی مزایایی دارد منتها زمان دادن 
کالابرگ به مردم مهم است، زمانی که ما از کالابرگ صحبت می کردیم دولت 

می خواست به خاطر تورم حمایتی از برخی از اقشار انجام بدهد.
وی افزود: در آن زمان پیشــنهاد شد که دولت به جای اینکه پول نقد بدهد 
به صورت هدفمند برای حمایت از اقشــار کم درآمد به مردم کالابرگ بدهد.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس ادامه داد: اما الآن ارز ۴۲۰۰ 
حذف شده و یک تورم ۵۰درصدی به کشور تحمیل شده است، همه کالا های 
اساسی و سایر کالاها گران شــده است، لذا در زمان حاضر کالابرگ دیگر 
موضوعیتی نــدارد.وی ادامه داد: ضمن اینکه همین رقم ۳۰۰ یا ۴۰۰ هزار 
تومــان که برای یک خانواده ۴نفره حدود یک میلیون و پانصد هزار تومان 
می شود و خانواده ها روی این رقم حساب کرده اند؛ اگر الآن به جای این رقم 

یارانه نقدی، کالابرگ ارائه شود قطعاً مشکلاتی را به وجود خواهد آورد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس یادآور شد: مجلس در قانون دولت 
را به دادن کالابرگ اجبار نکرده است بلکه در قانون آمده است که دولت از 
طریق کالابرگ یا به هرطریق دیگر اختلاف قیمت سبد کالا های اساسی را 

که در اختیار مردم قرار می گیرد، جبران کند.

زنگنه با تأکید بر اینکه در قانون از کالابرگ اسم برده شده است اما این که 
حتماً تأکید شود که کالابرگ داده شود، این طور نیست، گفت: دولت هم اگر 
بخواهد به سراغ کالابرگ برود، نه زیرساخت هایش فراهم است و نه دیگر آن 

تأثیرات را دارد.
وی در پاسخ به این پرسش که »پرداخت یارانه نقدی تورم زا است؟« گفت: 
این که گفته شود که به مردم یارانه نقدی بدهیم تورم ایجاد می شود اما اگر 
به همین میزان کالابرگ در اختیارشان قرار گیرد تورم ایجاد نمی شود، حرف 
غلطی است، چطور اگر این پول نقد را به مردم دهیم تورم ایجاد می شود اما 
اگر دولت به تولیدکننده پول دهد و همین کالا را بخرد تورم ایجاد نمی شود، 
آیا دولت کالا را مجانی تهیــه می کند؟ پس دولت پول را پرداخت می کند 
چه بخواهد آن را به مردم بدهد و چه به تولیدکننده. نماینده تربت  حیدریه در 
مجلس تأکید کرد: لذا معتقدم در زمان حاضر زمان حذف یارانه نقدی و دادن 

کالابرگ نیست و ارائه کالابرگ به مردم هیچ تأثیر به روی تورم ندارد.

اقتصاد منهای اینترنت؛ تشدید فرار سرمایه
اختلال در اینترنت ادامه حیات فعالان اقتصادی 
را تهدید می کند و ادامه این محدودیت ها منجر 
خواهد شد آنها سرمایه خود را به مکانی امن تر 
منتقل کنند؛ این یعنی افزایش فرار ســرمایه ای 
که تا به امروز حدود ۴۵ میلیارد دلار تخمین زده 
می شــود. هرچند برخی از منابع می گویند رقم 

واقعی بیش از اینهاست!
به گزارش تجارت نیوز، اقتصاد منهای اینترنت، بســیاری 
از بنگاه ها و فعالان اقتصادی و کارآفرینان را با مشــکلات 
عدیده ای مواجه کرده است. اوج گرفتن خروج سرمایه که از 
التهابات ارزی سال ۹۷ شدت گرفت، یکی از همین مشکلات 
جدی است. به عبارتی دیگر، اختلال در اینترنت ادامه حیات 
فعالان اقتصادی را تهدید می کند و ادامه این محدودیت ها 
منجر خواهد شد آنها سرمایه خود را به مکانی امن تر منتقل 
کنند؛ این یعنی افزایش فرار سرمایه ای که تا به امروز حدود 
۴۵ میلیارد دلار تخمین زده می شود. هرچند برخی از منابع 

می گویند رقم واقعی بیش از اینهاست!

قطعی اینترنت جراحت های عمیقی به فعالان اقتصادی زده 
و به نظر می رسد فاجعه مرگ کسب وکارها قریب الوقوع است. 
طی روزهای گذشته سازمان ها و انجمن های مختلف نسبت 
به برخوردهای قهری دولت و پیامدهای منفی آن هشدار داده 
بودند. یکی از این هشدارها این بود که به دنبال بسته شدن 
دسترسی به اینستاگرام، ۴۰۰ هزار کسب و کار در خطر نابودی 
قرار گرفته اند و معیشت بیشتر از یک میلیون نفر در خطر است.

حالا، گزارش اخیر ســازمان نظام صنفی رایانه ای اســتان 
تهران حکایت از این دارد که هیچ بخشی از صنعت رایانه از 
تهدید خسارات ناشی از قطعی اینترنت در امان نمانده است! 
نظرسنجی این سازمان با مشارکت ۱۰۴ شرکت زیرمجموعه 
این سازمان از تاریخ هفتم تا دهم مهرماه انجام گرفته است. 
جمع بندی آن نشان می دهد که نیمی از کسب و کارها حداقل 
۲۵ درصد کاهش فروش داشته اند! با تداوم محدودیت ها هم 
خسارت ۵۰ میلیون تومانی در  انتظار نیمی از مشاغل است. 
ناگفته نماند که در این بین هم مســئولان اقتصادی مردم 
را بــه کوچ به پلتفرم های داخلی دعوت می کنند. با اینحال، 

کارشناسان معتقدند پلتفرم های داخلی توان فنی لازم را ندارند. 
محدودیت جغرافیایی داشــته و محدودیت سلیقه ای بر آنها 

اعمال می شود.
 هشدار! حبس اینترنت

 موجب فرار سرمایه می شود
حبس اینترنت حوزه های مختلف اقتصادی را تحت تاثیر خود 
قرار داده است. تاثیر آن بر بنگاه های اقتصادی در نهایت به 

خروج سرمایه از کشور دامن می زند.

تا پیش از این، آمار بانک مرکزی نشان  داد که در ۱۲ ماهه 
سال گذشته رقم خالص حساب سرمایه به منفی ۹ میلیارد و 
۳۳۳ میلیون دلار رسیده، در حالیکه خالص حساب سرمایه در 
کل ســال ۱۳۹۹ معادل منفی ۶ میلیارد و ۳۱۸ میلیون دلار 
بوده است. این موضوع نشــان دهنده افزایش میزان خروج 
سرمایه از کشور در سال گذشته نسبت به سال ۱۳۹۹ است؛ 

۴۷.۴ درصد بیشتر!
میزان بالای خروج سرمایه داد اعضای اتاق بازرگانی را هم 
درآورده است. تیرماه امسال، اتاق بازرگانی از خروج ۴۵ میلیارد 
دلار سرمایه در ۴ سال اخیر و افزایش مهاجرت نخبگان خبر 
داد. هرچند مسعود خوانساری- رئیس اتاق بازرگانی تهران- 
معتقد است این رقم بیش از اینهاست! وی گفته است: »به نظر 
می رسد خروج ســرمایه از کشور بیش از این رقم باشد، چرا 
که بخش قابل توجهی از اقتصاد ایران به صورت زیرزمینی 

است.«
البته، فقط اقتصاد ایران در تله فرار سرمایه گرفتار نیامده است. 
چرا که هشدارهای صندوق بین المللی پول نشان می دهد که 

ممکن است اقتصادهای آسیایی مجبور شوند برای افزایش 
بدهی و فرار سرمایه آماده شوند.

با اینحال، فرار سرمایه از التهابات ارزی سال ۹۷ و در نتیجه 
سوءمدیریت داخلی و بازگشت تحریم های اقتصادی شدت 
گرفت. در آن زمان، فعالان اقتصادی نسبت به این موضوع 
نگرانی خود را ابراز داشتند. پدرام سلطانی- نایب رئیس پیشین 
اتاق بازرگانی ایران- یکی از این افراد بود که با انتشار توئیتی 
نسبت به این ماجرا واکنش نشان داد. او در سال ۹۸ نوشت: 
»روزی نیست که خبر تصمیم به مهاجرت چند فعال اقتصادی 
معتبر و مدیر توانمند را نشنوم. روند مهاجرت کارآفرین و خروج 

سرمایه شتاب بی سابقه ای گرفته است.«
حالا باز هم زمزمه های به اوج رسیدن فرار سرمایه به گوش 
می رسد و فعالان اقتصادی زنگ خطر را به صدا درآورده اند. 
آنها معتقدند اگر اینترنت کماکان در حبس بماند، باید شاهد 
افزایش خروج سرمایه و کارآفرینان از کشور باشیم. این امر 
یعنی محرومیت اقتصاد ایران از سرمایه انسانی و در نهایت 

کاهش رشد اقتصادی!


